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AZ ÁRULKODÓ GYÜMÖLCSÖK 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2024. január 21. 
 

Ma egy olyan témát hoztam, ami mindannyiunknak, mindannyiunk hívő életében jelentős. Gon-

dolom, mindannyian növekedni akarunk, gyarapodni akarunk, mindannyian szeretnénk gyümölcsöt 

teremni, szeretnénk azt, hogy az életünkben jó gyümölcsök legyenek, minden területen, hogy gyó-

gyulás, anyagi áldás, az isteni fajta szerint termő gyümölcs. Az isteni mag szerint termő gyümölcs 

áldást hoz a számunkra, és meg fogjuk nézni ezt a folyamatot, hogy hogyan tudunk jó gyümölcsö-

ket hozni, és mi szükséges ahhoz, hogy az életünk minden területe gyümölcsöző legyen. Nyilván 

nem tudjuk átfogni az egész témát, de bizonyos vázlatpontokat végig tudunk venni, amin végig tu-

dunk menni, hogy mi szükséges a gyümölcsözéshez.  

Azt a címet adtam a mai tanításnak, hogy: Az árulkodó gyümölcsök.  

Nagyon sokan mondják magukról, hogy ők ilyenek, meg olyanok, de igazából Jézus elmondta, 

hogy a fát a gyümölcséről lehet megismerni. Tehát a gyümölcseinkről meglátszik az, hogy jó fák va-

gyunk, vagy nem. Az Írás ezt mondja, és ha pedig az Írás ezt mondja, akkor az úgy van.  

Nézzük meg, hogy mi szükséges a gyümölcsözéshez? Ha természetes síkon gondolkodunk, ak-

kor is a gyümölcsözésnek van egy folyamata. Ahhoz, hogy gyümölcstermés legyen, először is szük-

ség van magra. Tehát ezek a lépések a gyümölcstermésben nem kihagyhatók, és ugyanez vonatko-

zik a mi keresztény életünkre is, hogy szükség van magra, és mindjárt megnézzük hozzá az Igéket 

is. Szükség van a magnak talajra, szükség van arra, hogy a mag a talajban táplálást kapjon, hogy 

meg tudjon gyökerezni. Van egy növekedési folyamat, és majd csak a végén van a gyümölcs. Na-

gyon sokan türelmetlenek. Nagyon sokan szeretnék mindjárt a gyümölcsöket. Újjászülettek, beke-

rültek Krisztus Testébe, hívőkké lettek, és úgy gondolják, hogy egy csapásra mindjárt minden meg-

oldódik. Mikor valaki bekerül Isten országába, az a kezdet, hogy Isten országában elkezdjen gyü-

mölcsöt teremni.  

Nézzük meg, hogy ezt Isten hogyan rendelte el, hogyan alkotta meg, és mindjárt a 1Mózes köny-

vének az 1. részének a 11-es igeversét olvasnám fel. Ez egy nagyon fontos alapmomentum, ha ezt 

megértjük, akkor megértjük a növekedést, és azt, hogy Isten hogyan tervezte ezt a természetes világ-

ban, és a hívők életében is: 

1Mózes 1,11–12. 

11. Azután monda Isten: Hajtson a föld zsenge füvet, maghozó füvet, gyümölcsfát, amely 

gyümölcsöt hozzon az ő neme szerint, amelyben legyen néki magva e földön. És úgy lett. 

Ebben az igeszakaszban van állítás, benne van mind az öt tétel, amiről én beszéltem. Benne van 

a mag. Mi a mag? Az Istennek az Igéje. Istennek az Igéje a jó mag. A talaj is benne van, ez esetben 

a természetes síkon ez a föld, hogy tudjon hozni maghozó füvet. Ha belegondolunk, Isten nem te-

remtett kétszer füvet. Nem teremtett kétszer fát, hanem olyan füvet teremtett, amiben benne van a 

mag. Benne van a mag. A gyümölcsfa is maghozó, hogy gyümölcsöt hozzon, amiben mag van. És 

ami nagyon fontos, hogy amit vet az ember, azt is aratja, mert a neme szerint teremtette ezt meg Is-

ten. Ezek a Biblia legelején vannak. Ezek a legalapabb dolgok. A 12-es vers pedig azt mondja: 

12. Hajta tehát a föld zsenge füvet, maghozó füvet az ő neme szerint, és gyümölcstermő fát, 

amelynek gyümölcsében mag van az ő neme szerint. És látá Isten, hogy jó. 

Isten ezt így tervezte, így látta jónak, és így is teremtette meg és erre azt mondta, hogy jó és ez 

így van rendjén, hogyha valaki gyümölcsöt akar, akkor az alapoktól kezdve el kell indulni, egészen 

a magvetéstől. De itt a Mózes 1. könyvének a 2. fejezetében az 5-ös versétől olvasunk valami nagyon 

fontos dolgot, ami a gyümölcs terméshez szintén elengedhetetlen: 

1Mózes 2,5. 

5. Mikor az Úr Isten a földet és az eget teremté, még semmiféle mezei növény sem volt a föl-

dön, s még semmiféle mezei fű sem hajtott ki, mert az Úr Isten még nem bocsátott esőt a földre; 

és ember sem volt, aki a földet művelje; 
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Mikor az Úr Isten a földet és az eget teremté, még semmiféle mezei növény sem volt a földön – 

mit olvastunk az előbb? Hogy megteremtette Isten. És akkor hogyhogy a 2. fejezetben meg semmi-

féle mezei növény nem volt a földön? A fű sem hajtott ki, mert az Úr Isten még nem bocsátott esőt 

a földre, és ember sem volt, aki a földet művelje. Tehát látjátok azt, hogy a gyümölcsterméshez 

megvan a mag, megvan a talaj, de nagyon-nagyon szükséges hozzá az öntözés. Ha nincs eső, ugye 

természetes szinten is így van ez és így van ez szellemi szinten is. Majd mindjárt az Igéket fel fo-

gom olvasni hozzá. Nagyon sok drága hívő testvérünk ezt nem érti. Hívővé lett a romolhatatlan mag 

által, Isten Igéje által újjászületett, benne van Krisztus Testében, és valahogy mégsem jönnek a gyü-

mölcsök. Sőt, még az Igét is olvassa, mégsem akarnak jönni a gyümölcsök. Én hiszem, hogy ebből 

a mai üzenetből, talán egy-két pontban magunkra ismerünk. Mi az, ami szükséges ahhoz, hogy az 

életünk gyümölcsöző legyen? Ezek alap dolgok. Jézus is használja ezt a példázatot, a Máté 12,33-

ban. Jézus a farizeusokkal beszélget, és Jézus azt mondja, hogy: 

Máté 12,33. 

33. Vagy legyetek jó fák, és teremjetek jó gyümölcsöt, vagy legyetek romlott fák, és teremje-

tek romlott gyümölcsöt; mert gyümölcséről ismerik meg a fát. 

A magról beszéltünk az elején, akkor miféle romlott gyümölcs, és romlott fa? Minden, ami kikel, 

minden, ami a fizikai valóságunkba jön, az magról jön. Itt ebben az Igében meglátjuk azt, hogy le-

hetnek rossz magok is, amelyek rossz gyümölcsöt teremnek, vagy rossz fát teremnek, és lehetnek jó 

magok, amiből jó gyümölcs jön elő. A mag természetében benne van, hogy gyümölcsöt terem. Te-

hát amit elvetünk, azt le is fogjuk aratni. Ez ugyanígy van fizikai értelemben, és ugyanígy van szel-

lemi értelemben is. Ezek Isten Igéjének az alapjai.  

Amikor Jézus beszélt a magvetésről, a gyümölcsözésről és a termésről, akkor azt mondta, hogy 

ha ezt nem értitek meg, akkor hogyan értitek meg a többi példázatot? Ez az alap a mi hívő életünk-

ben is. Szeretnénk eredményeket, szeretnénk gyümölcsöket és elvetünk különféle magokat. Van egy 

növekedési folyamat, amikor nem sok minden látszik, ha ilyenkor kinézel a kertbe, nem látszik se a 

jó magnak a gyümölcse, se a rossz magnak, és amikor elkezdenek majd nőni, sarjadni a növények, 

akkor látod, hogy olyan magok is kikelnek, amiket nem te ültettél oda, magyarul a gaz. Ugyanígy 

van a hívő életünkben is, hogy azok a magok valahogyan odakerültek a talajba és amilyen magok 

kerülnek belénk, vagy amilyen magokat vetünk el, olyan termést fogunk aratni. Ez Isten Igéjének az 

alapja. A Máté 3,8-ban azt mondja Keresztelő János, hogy: 

Máté 3,8. 

8. Teremjetek hát megtéréshez illő gyümölcsöket. 

Néhány Igét felolvassak ezzel kapcsolatban, először a Lukács 3,8-at:  

Lukács 3,8. 

8. Teremjetek azért megtéréshez méltó gyümölcsöket, és ne mondogassátok magatokban: 

Ábrahám a mi atyánk! Mert mondom néktek, hogy az Isten ezekből a kövekből is támaszthat 

fiakat Ábrahámnak. 

Mit mond Jézus? Hogy gyümölcsöt kell, hogy teremjünk. Isten szeretné, hogy gyümölcsöt te-

remjünk. Ez Isten akarata. Isten akarata az, hogy gyarapodjunk, hogy növekedjünk. Isten akarata az, 

hogy egészségben legyünk. De attól, hogy ez Isten akarata, még nem biztos, hogy a te életedben, 

vagy az én életemben meg fog történni. A múlt héten a szabad akaratról volt szó. Mert van egy má-

sik akarat is, az pedig az én akaratom, és a te akaratod és az én akaratom, vagy a te akaratod meg-

akadályozhatja Istent abban, hogy az ígéretei be tudjanak teljesedni az életünkben. Ez nem automa-

tikus, hanem vannak bizonyos folyamatok. Isten azt akarja, hogy gyümölcsöt teremjünk.  

János 15,8. 

8. Abban dicsőíttetik meg az én Atyám, hogy sok gyümölcsöt teremjetek; és legyetek nékem 

tanítványaim. 

Amikor mi növekszünk, amikor jó gyümölcsöket termünk, az Isten dicsőségére kell, hogy történ-

jen. Mert Jézus beszél más helyen arról, hogy nála nélkül nem tehetünk semmit. A magnak a termé-

szetében van benne a növekedés, de ezt a növekedést egy rossz gazda meg tudja akadályozni, igaz? 
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Ugyanúgy, ha nem jó sáfárai vagyunk Isten Igéjének, annak a magnak, akkor az a mag nem tud az 

életünkben felnövekedni, nem tud gyümölcsöt hozni, és nem tud gyümölcsöt teremni.  

Ezeken a folyamatokon, amiket itt az elején elmondtam, hogy a mag, a talaj, a táplálék, az eső, a 

növekedés folyamatán végig kell mennünk. Ez egy folyamat, és benne vagyunk folyamatosan. A-

mióta újjászülettünk, benne vagyunk Isten országában. Beleszülettünk Isten országába és Isten 

országában kell növekednünk. Jézus azt mondta a tanítványainak a János 15,16-ban: 

János 15,16.  

16. Nem ti választottatok engem, hanem én választottalak titeket, és én rendeltelek titeket, 

hogy ti elmenjetek és gyümölcsöt teremjetek, és a ti gyümölcsötök megmaradjon; hogy akármit 

kértek az Atyától az én nevemben, megadja néktek. 

Ez nemcsak a tizenkét tanítványnak szól, hanem szól mindannyiunknak. Tehát Isten nem olyan 

gyümölcsöt akar, ami elvész, ami megsemmisül. Azért is hoztam ezt a témát, mert Isten akarja, 

hogy gyümölcsözzünk. Sok keresztény ezt nem hiszi. Sokan úgy gondolják, hogyha az Isten áldásáról 

beszélünk, ha bővölködésről, ha az épülésről, ha a gyarapodásról beszélünk, akkor sikerevangéliumot 

hirdetünk. Igen, Isten egy sikerevangéliumot adott nekünk. Isten Igéje elmondja, hogy mi hogyan 

tudunk növekedni Őbenne, hogyan tudunk gyümölcsöt teremni, és hogyan tud megdicsőülni ebben 

Isten. Isten nem a kudarcban dicsőül meg! Nem abban dicsőül meg, amikor a sátán pusztítása jön a 

hívők életébe, hanem abban dicsőül meg, amikor sikeresek vagyunk, amikor áldottak vagyunk. 

Mindannyian ezt szeretnénk az életünkben, és ez természetes, bele van programozva az emberbe. 

Ez egy gyári program. Senki nem szereti a kudarcot, senki nem szereti azt, amikor elbukik, amikor 

nincsenek eredményei, amikor az élete nem úgy alakul, ahogy az elvárható lenne.  

Bizony ehhez meg kell értenünk ezt a folyamatot, és azt, hogy hogyan működik Isten országa. 

Sokan úgy gondolják, hogy ez csak természetes szinten működik így. Mondd, István, miért beszélsz 

erről? Minden tavasszal palántázok, meg gyümölcsöt termesztek. De a Biblia nem a gyü-

mölcstermesztésről szól. Nem arról, hogyan kell a kiskertedben gyümölcsöt termelni, hanem hogy a 

mi életünkben, a mi hívő életünkben hogyan legyenek gyümölcsök. Ehhez nagyon jó példaként hozza 

a természetes világot, mert ott ez ugyanúgy van, mint a szellemiekben, hiszen ez a természetes világ a 

szellemi világnak a leképződése, mert minden, ami látható, az a láthatatlanból állott elő. Ezt a 

folyamatot nem tudjuk megváltoztatni. Tudom, amikor elvetünk rossz magokat, nem szeretnénk az 

aratását. Egyikünk sem szeretné. De egy dolgot tudjál, hogy a magnak a ter-mészetében benne van a 

növekedés, és a maga fajtája szerint teremni fog. Tehát, ha folyamatosan rossz magokat vetünk, 

akkor folyamatosan rossz aratásunk lesz. Függetlenül attól, hogy hívő vagy, keresztény vagy, meg 

hogy nem így kellene ennek lenni. Nagyon oda kell figyelnünk arra, hogy mit vetünk.  

1Péter 2,2.  

2. Mint most született csecsemők, az Ige tiszta, hamisítatlan teje után vágyakozzatok, hogy 

azon növekedjetek; 

Mi ez a tiszta, hamisítatlan tej? Az Isten Igéje. Amikor valaki bekerül Isten országába, még nem 

ismeri Isten országának a rendszerét. Lehet, hogy nagyon jól ismeri a világ rendszerét, sőt, biztosan, 

hiszen mindannyian a világban nőttünk fel. Ott szocializálódtunk, és a világ szerint gondolkodtunk, 

és amikor bekerülünk Isten országába, akkor a gondolkozásmódunk azzal egy csapásra nem fog 

megváltozni. A szokásaink sem fognak megváltozni egyik pillanatról a másikra. A hívő életünkben 

ugyanúgy megvannak ezek a folyamatok. Amikor újjászülettünk, amikor az a romolhatatlan mag 

belénk került, a szellemünkbe, akkor a krisztusi természetnek lettünk a részesévé.  

De ezek a jegyek, mint gyümölcsök, mint látható gyümölcsök valószínű, hogy azonnal nem 

fognak meglátszani az életünkben. Mint ahogy elültetsz egy magot, abban a magban benne van a 

teljes fa. Benne van a teljes növény, de még az égvilágon semmi nem látszik belőle. Az Úr meg-

teremtette a magot, megteremtette a növényt, megteremtette a gyümölcsfákat, de semmi az ég-

világon nem látszott abból. Miért? Mert itt jön a nagyon fontos dolog, az eső és az öntözés! Ha 

nincs öntözés, a lehető legjobb mag is, amiben a legjobb dolgok vannak, az is gyümölcstelenné vál-

hat. Ugyanez a helyzet, amikor drága hívő testvéreink elindulnak. Jól indulnak, lelkesek, és ide ne-



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 

 

 4 

kem az oroszlánt is, mindent! Igen, örülünk, boldogok vagyunk, újjászülettünk, meggyógyultunk, 

jönnek az áldások az életünkbe. Aztán, mint a Mekiben, jóllaknak az emberek, és utána hát-

radőlnek. Most már nem kell csinálnunk semmit, mert automatikusan jönnek az áldások! Egy 

dologról elfeledkeznek az emberek, hogy folyamatosan öntöznünk kell a magot. Folyamatosan 

táplálni kell, mert az a mag képes elhalni, képes elszáradni a fa, még mielőtt gyümölcsöt teremne. 

Nagyon oda kell figyelnünk!  

Miben kell még növekednünk?  

2Péter 3,18. 

18. Hanem növekedjetek a kegyelemben, és a mi Urunknak és megtartó Jézus 

Krisztusunknak ismeretében. Néki legyen dicsőség, mind most, mind örökkön örökké. Ámen.  

Mi az, amiben növekednünk kell? Hogyan kell locsolnunk azt a magot? Növekednünk kell az 

ismeretben.  

Hóseás 4,6. 

6. Elvész az én népem, mivelhogy tudomány nélkül való.  

Amikor bekerülünk Isten országába, nem biztos, hogy sok mindent tudunk Isten Igéjéről. Lehet, 

hogy valamit hallottunk, ezt-azt-amazt csipegettünk, de a magot be kell, hogy fogadjuk a szívünkbe, 

a magot kell, hogy locsolgassuk, és jó talaja kell, hogy legyünk az Isten Igéjének. Ezt majd mindjárt 

meg fogjuk kicsit nézni. Én tudom, hogy sokszor elhangzott, de ezt nem lehet elég sokszor el-

mondani magunknak. Mit jelent az, hogy növekedjünk az Isten kegyelmében? Az almafa az ég-

világon semmit nem dolgozik, hogy almát teremjen. Tehát nem erőlködik. Nem erőlködik, hanem 

ha megvan a jó talaj, meggyökerezett, és megvan minden olyan körülmény, amire szüksége van, 

akkor az almafa erőlködés nélkül fog gyümölcsöt teremni.  

Így van ez a mi életünkben is. Ha azt tesszük, amit Isten Igéje mond, locsoljuk folyamatosan, 

gondolkodunk Isten Igéjén, azt tesszük, amit az Ige mond, akkor előbb-utóbb azt fogjuk meglátni, 

hogy fognak jönni a gyümölcsök az életünkben. Fog jönni a gyógyulás, a gyarapodás, az emberi 

kapcsolatokban a növekedés, és sok minden áldás. Amikor áldásról beszélünk, akkor sokan csak a 

pénzre gondolnak. Nézzétek meg a világi embereket, meg a világi sikeres embereket, ők is el-

vetettek valamilyen magokat. Azok a magok nem biztos, hogy Isten szerinti magok. Látjuk, hogy a 

mai fiatalok nagyon szívesen utánoznak sztárokat, és ha megnézzük az életüket, kívülről csilli-villi, 

de romokban hever az élete néhánynak. Romokban a családi életük, van olyan nagyon sikeres 

milliárdos, aki öngyilkos lett.  

Ez nem az Isten szerinti mag. Ez a külső látszat, ami a világ szerint dicsőséges. Ott is kikelt egy 

mag. Ott is elvetettek magokat. Valamit tett azért, hogy sikeres legyen. De az Isten szerinti gyü-

mölcs az áldott gyümölcs, és az az életünk minden területére áldást hoz. Tehát a siker, a gya-

rapodás, a bővölködés, a gyümölcsözés nem csupán a pénzre korlátozódik, hanem akkor teljes az 

áldás, amikor minden megvan, és semmi nem hiányzik. Ezt a gyümölcsöt Isten Igéje képes meg-

teremni. Az Isten kegyelmében is növekednünk kell, meg kell bíznunk az Úrban.  

Nézzük meg a Zsoltárok 92,14. igeverset! Ez egy ígéret Istentől. Az 1. zsoltár elhangzott az 

elmúlt hetekben. Hogy jó magok és gyümölcsözőek vagyunk.  

Zsoltár 92,14. 

14. Még a vén korban is gyümölcsöznek; erővel teljesek és zöldellők lesznek; 

Most valamelyik rész már ebből megvan, de az egészet szeretnénk. Tehát „még vén korban is”. 

Az, hogy te áldott legyél, az, hogy gyümölcsöző életet éljél, az nem életkor függvénye. Isten hosszú 

életet ígér.  

Nézzük meg az Ábrahámnak tett ígéretet! Ábrahámnak Isten beteljesítette az ígéretét. Ne fe-

lejtsétek el, hogy mi Ábrahám áldásának az örökösei vagyunk a Jézus Krisztusban. Tényleg sze-

retnénk az egész életünket, az itt töltött időnket gyümölcsözően eltölteni, hogy Isten országára 

gyümölcsöt teremjünk, mégpedig olyan gyümölcsöt, ami megmarad. Jézus azt mondja: megmarad. 

Amit Isten országába elvetünk, amit Isten országában teszünk, azok a gyümölcsök meg fognak ma-

radni. Hogy tudunk gyümölcsözőek lenni? Jézus Krisztusban. 
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János 15,5. 

5. Én vagyok a szőlőtő, ti a szőlővesszők: Aki énbennem marad, én pedig őbenne, az terem 

sok gyümölcsöt: mert nálam nélkül semmit sem cselekedhettek. 

Tehát nem tudunk egyedül gyümölcsöt teremni, isteni fajta gyümölcsöt, csak Jézus Krisztusban 

tudunk gyümölcsöt teremni. Ha elolvassuk azt a részt – most nem fogunk végig menni az egész sza-

kaszon –, Jézus azt mondja, hogy vannak vesszőszálak, amik gyümölcsöt nem teremnek, azokat 

levágjuk és a tűzre dobjuk. Azokat, amik nem teremnek gyümölcsöt.  

Ha van szőlőd, vagy ha láttál már szőlőművelést, akkor tudod, hogy tavasszal megmetszik a 

szőlőt és utána még le is kacsozzák, mert a szőlész, vagy a borász meg fogja kérdezni, hogy szőlőt 

is akarsz termeszteni, vagy csak levelet? És nagyon sok hívő ember életében csak a zöldellő levél 

van, a külsőségek, a látszat, a szépen zöldellő levél, de hol a gyümölcs?  

Jézus amikor a fügefához ment, akkor nem a levelet kereste, hanem a gyümölcsöt. Isten is a 

gyümölcsöt keresi az életünkben és azt szeretné, ha gyümölcseink lennének, ha jó gyümölcseink 

lennének, és ez a hívő életünknek a része. Nyilván nagyon fontos munkája az Egyháznak, a hí-

vőnek, hogy hirdesse Isten országát, hirdesse Isten Igéjét, hogy az emberek bejöjjenek Isten or-

szágába. Itt kezdődik a dolog, ez nem a dolognak a vége. Sokan azt mondják, hogy csak szü-

lessenek újjá az emberek. Sok-sok fát ültessünk, sok-sok növényt ültessünk!  

Így van, ehhez meg kell, hogy meneküljenek a pusztulástól az emberek, ez nem kérdés, ez a le-

hető legfontosabb dolog, de Jézus nem hagyta itt abba. Ha a Máté 28-ra lapozzuk a Bibliát, azt 

mondja: Tegyetek tanítványokká minden népeket! És én tiveletek vagyok minden napon a világ 

végezetéig.  

Miután elültettünk egy fát, miután bekerült valaki Isten országába, akkor ott meg kell, hogy gyö-

kerezzen. Ha magára hagysz egy növényt, akkor abból vagy lesz valami, vagy nem. Tehát ez nem 

kertművelés meg nem szőlőművelés. Isten úgy hagyta meg, hogy akik bekerülnek Isten országába – 

azt mondja, hogy tegyetek tanítványokká –, hogy legyenek Jézus tanítványai. Mit akar Isten? Azt, 

hogy a népe gyümölcsözzön. Ugyanezt akarta Izrael életében is, hogy gyümölcsöző életet éljenek, 

hogy bizonyság legyenek a világ számára.  

Amikor Isten útján jártak, amikor jó magokat vetettek el, amikor bevetették Isten Igéjét, Isten 

beszédét a szívükbe és aszerint cselekedtek, akkor jöttek az áldások. Az Ószövetség erről szólt. Ha 

azt teszed, amit kell, akkor aratsz, ha nem azt teszed, akkor is aratsz, csak nem jó dolgokat. Az áldás 

és az átok az Ószövetségben ott volt, jelen volt. Ma már szabadok vagyunk az átok alól, de ettől 

még nem biztos, hogy az életed minden területén ezek az áldások meg is látszanak. Mert Krisztus 

Jézusban mi áldottak vagyunk. Ez az áldás elő kell, hogy jöjjön az életünkben. Jézus Krisztusban 

vagyunk, benne vagyunk elplántálva, Ő a szőlőtő.  

Tehát a gyülekezet nem más, mint Krisztus Teste. A Galata 5,22 – ezt is nagyon jól ismerjük, de 

fölolvasom. Mik ezek a gyümölcsök? Igazából a hívők, mint Krisztus hívője, a személyes é-

letemben kell, hogy isteni fajta gyümölcsöt teremjek. Minden mag a maga fajtája szerint terem, 

ahogy olvastuk a Mózes első könyvében. Ha jó magokat vetünk, akkor a jó magokból jönnek elő a 

gyümölcsök, ha pedig a rossz mag kerül a talajba, akkor pedig elő fognak jönni a rossz gyümölcsök 

és ezt nem tudjuk megakadályozni.  

Nézzük meg, hogy milyen gyümölcsöt akar az életünkben az Úr. A Szellem gyümölcsei le 

vannak ebben az Igében írva. Amikor gyümölcsözésről beszélünk Krisztusban, akkor Isten ezeket a 

gyümölcsöket szeretné látni az életünkben. Amikor újjászülettünk, akkor a gyümölcsnek a magja 

belénk került. Mindaz, amit itt most fölolvasok, ez mind ott van benned. Ott van ez a mag a 

talajban. Amikor befogadtad az Igét, akkor befogadtad Krisztust, befogadtad a jó magot és Isten azt 

akarja, hogy az a jó mag jó gyümölcsöt hozzon elő az életedben.  
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Nézzük csak:  

Galata 5,22. 

22. De a Szellem gyümölcse: szeretet, öröm, békesség, béketűrés, szívesség, jóság, hűség, 

szelídség, mértékletesség. 

Szeretet. Ki került belénk? Isten! Aki az Úrral egyesül egy Szellem Ővele. Milyen természetet 

kaptunk? Az igazi valós természetünk lehet, hogy nem látszik még kívülről, de az a mag ott van 

benned, olyan mélyen el van rejtve, hogy nem hagytuk kikelni rendesen meg még az is, hogy gyü-

mölcsöt teremjen, de az a mag ott van benned. Isten maga a szeretet – olvassuk az Igében. És ennek 

a szeretetnek a magja benned van.  

De lehet, hogy mégsem gyakoroljuk és mégsem járunk szeretetben, mert ezek a gyümölcsök még 

érésben vannak. Lehet, hogy még csak most került belénk, lehet, hogy még csak most locsolgatják, 

lehet, hogy még csak növekszik, de előbb utóbb meg fog látszani az életünkben.  

Ugyanez a helyzet az örömmel is. Sok depressziós keresztény van, most nem kárhoztatni akarok 

senkit, csak hogy megértsük, hogy benned van az a mag, amely örömöt terem az életedben. Csak az 

a gond, hogy annyi gazt vetettél a jó mag köré, hogy elnyomja a jó termést. Itt majd mindjárt egy 

másik részt fogunk megnézni és hisszük, hogy ez még jobban ki fog világosodni számunkra.  

A békesség. Jézus azt mondja, hogy békességet adok néktek, nem úgy adom, ahogy a világ, ne 

nyugtalankodjon a ti szívetek, se ne féljen. A békesség. A shalom. Ugye, így köszönnek a zsidók, 

hogy shalom. Ez nem csak azt jelenti, hogy békesség, hanem többet jelent. Jézus mondja a Máté 6-

ban, hogy ne aggodalmaskodjatok a ti éltetek felől. Tele vagyunk aggodalmas keresztényekkel. Bé-

kesség. Az isteni fajta mag az békességet terem. Nem nyugtalanságot, nem izgágaságot, nem elé-

gedetlenséget, hanem békességet és ennek a békességnek is elő kell jönnie.  

Béketűrés. Béketűrőek vagyunk, a békességre igyekszünk, nem a viszályra, nem a cirkuszra, nem a 

torzsalkodásra, mert ezek sátáni, ördögi dolgok. Ezeket a magokat is majd elveti valaki, mindjárt erről 

is fölolvasom az Igét. 

 De ha a jó mag bennünk van, akkor ezt a gyümölcsöt termi. Szívesség, jóság, hűség. Például a 

hűség. Akár a kapcsolatokon belüli hűség, amikor valaki elkötelezi magát, elsősorban Isten felé és 

amit Isten rám bízott, ahhoz hűséges vagyok. Isten ezt nézi, hogy valaki legyen hűséges azon, ami 

rábízatott. Ez azt jelenti, hogy nem engedi el, nem mozdul onnan és gondját viseli annak, ami rábízatott. 

 A kapcsolatokon belüli hűség. Ez is az Isten szerint való gyümölcs, amikor valaki elkötelezi 

magát, szabad akaratából teszi ezt. Senki nem kényszeríti rá, hanem a saját szabad akaratából teszi 

ezt. Miért? Mert ez a természet ott van benned. Ha békesség van belül, ha hallgatsz Isten vezetésére, 

akkor ez ott van. Ahogy a fa megtermi az almát, ugyanúgy az újjászületett szellemed, amiben ott vannak 

mindezeknek a magjai, ugyanúgy meg fogja teremni a gyümölcsét. Ezek Isten szerint való gyümölcsök.  

Szelídség, mértékletesség. Azt mondja az Írás, hogy ilyenek ellen nincs törvény. Nézzük csak az 

1Korinthus 3,6-ot. Azt mondja Pál apostol: 

1Korinthus 3,6. 

6. Én plántáltam, Apollós öntözött; de az Isten adja vala a növekedést. 

Először csak ezt az egy verset nézzük. Azt mondja: Én plántáltam, Apollós öntözött, de Isten 

adja a növekedést. Azt írja az 1Korinthusi levél eleje, hogy a korinthusi gyülekezet semmilyen ke-

gyelmi és szellemi ajándékot nem nélkülözött, minden ajándék megvan, aminek meg kell lennie. 

Isten ezt talán az Igében egyetlen gyülekezetre sem mondja, pedig a legzüllöttebb, a legromlottabb 

gyülekezet volt a korinthusi gyülekezet.  

Hálát adunk Istennek amiatt, hogy mi most tanulhatunk annak a gyülekezetnek a példáján. Hiába 

volt ott minden ajándék, hiába volt elvetve bennük a romolhatatlan mag, ott voltak az ajándékok, de 

mégsem jöttek a jó gyümölcsök. Mik lettek a gyümölcsök? Az, hogy marakodtak.  

Ki tanít jobban, Pál apostol, vagy az Apollós? Az egyik azt mondta, hogy én az Apollósé vagyok, 

én a Pálé vagyok, én meg Istené vagyok. Azt mondja Pál, hogy rendben van, hogy én elvetettem a 

magot. Azt mondja Pál apostol, hogy én plántáltam. Hogyan plántálunk? Amikor megosztjuk az Igét 

valakivel, és ha az a talaj jó talaj és ha befogadja az Igét, akkor az az Ige megfogan benne. 
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 Ehhez Isten elküld prédikálót, vagy egy bizonyságtevőt, akár te is lehetsz a szomszédodnak, bár-

ki. A lényeg az, hogy az Ige romolhatatlan magja beléjük került. Mit csinált Apollós? Öntözött. Mit 

jelent ez az öntözés? Amit ma is csinálunk, öntözünk. Fölolvassuk Isten Igéjét, megelevenítjük az 

Igéjét, emlékeztetjük magunkat arra, amiket Isten mondott, tehát folyamatosan tápláljuk magunkat, 

öntözzük magunkat Isten Igéjével.  

De a növekedést ki adja? Isten adja a növekedést. Mert a mag természetében benne van mindaz. 

Tehát nem lehet anélkül, hogy nincs elplántálva a mag, mert biztos nem lesz termés. Ha nincs ön-

tözve, megint nem lesz termés. Itt írja a következő vers: 

1Korinthus 3,7. 

7. Azért sem aki plántál, nem valami, sem, aki öntöz; hanem a növekedést adó Isten. 

Ez nagyon fontos dolog! Isten adott szellemi ajándékot a gyülekezeteknek. Ezeket az a-

jándékokat olvashatjuk az 1Korinthusi levél 12. fejezetében, az Efézusi levél 4. fejezetében, a 

Római levél 12. fejezetének a végén. Föl vannak sorolva a szolgálati ajándékok. Itt egy nagyon 

fontos dolgot szeretném, ha megértenétek: a szolgálati ajándék nem gyümölcs! Ezt még egyszer 

elmondom: a szolgálati ajándék az nem gyümölcs. Az ajándék azért ajándék, mert azt úgy kaptad. 

Az egy olyan dolog, hogy az almafára ráakasztunk egy narancsot. Na most nagy butaságot mondtam, 

de nem tudom, hogy szemléltessem veletek. Azt nem a mag termi meg és nagyon sokan itt vannak 

eltévelyedve. Úgy gondolják, hogy ha valaki már szellemileg ajándékozott, akkor annak már jó 

gyümölcsei vannak.  

Ismerünk, láttunk, hallottunk, olvastunk sok ilyet, hogy óriási gyümölcsei vannak a szolgálatának, 

szolgálati ajándékai vannak, de az életében a jó gyümölcsök nem biztos, hogy megteremnek. A saját 

személyes életében. És ezt a két dolgot nem szabad összekeverni! A világban is lehetnek nagyon 

sikeres emberek. Fölépítenek hatalmas vállalatokat, cégeket, nagyszerű dolgokat művelnek, óriási 

karriert építenek, de a saját személyes életükben hiányzik a gyümölcs. A tragédiák, a családi 

zűrzavarok, a megromlott emberi kapcsolatok és lehetne sorolni az élet minden területén. Ne 

keverjük össze ezt a két dolgot!  

Ez a mai üzenet tulajdonképpen ennek kapcsán jött elő, hogy a szellemi ajándék nem gyümölcs. 

Nem az én érdemem! Az, hogy ráteszed a kezedet a betegre és az meggyógyul, az nem a te ér-

demed, az nem a te gyümölcsöd, az a te ajándékod, úgy kaptad. De Isten azt akarja, hogy az a-

jándékokhoz felnőjünk, ne legyünk csecsemők.  

Itt tudnak nagyon elszállni az emberek, amikor ajándékozottak és azt hiszik, hogy ők most már 

mindent megtehetnek, mert ajándékuk van. Az ajándék nem jogosít fel bennünket. Az ajándék egy 

dologra jogosít fel bennünket, hogy azt a Krisztus Testének épülésére használjuk, hogy te gyü-

mölcsöző legyél, hogy én gyümölcsöző legyek, hogy az a mag, amit Isten elvetett bennünk, föl tud-

jon nőni, azt a magot tápláljuk, az a mag szárba szökken és az a mag a te életedben gyümölcsöt fog 

hozni. Nagyon sok ilyen keresztény sztár van most is, mert hogy szépek, zöldek a levelek. Az 

ajándék nem jelenti a felnövekedettséget. Olvasd el a Korinthusi levelet, ha nekem nem hiszed el. 

Nem is kell, hogy elhidd! Minden ajándékuk megvolt mégis óriásbébik voltak, csecsemők voltak. 

Gyógyulások történtek, nyelveken szóltak, prófétáltak. Minden megvolt, az összes ajándék, de mé-

gis csecsemők és kiskorúak voltak. Egy ajándékozott szuper apostol, szuper evangélista, meg 

szuper próféta, meg szuper tanító is lehet kiskorú csecsemő, mert ezek ajándékok és nem az ő 

felnövekedettségét mutatják. Az, hogy hogy viselkedik, meg hogy milyen látható jók vannak az é-

letében, azok igen, azok a gyümölcsök. Azok már gyümölcsök. Ezeket a gyümölcsöket akarja Isten, 

hogy megteremjük.  

Az ajándékainkért hálát adunk Istennek, de ehhez föl is kell nőni mindannyiunknak és nem a ma-

gunkénak tudni azt, ami nem a mienk. Nem az enyém, nem az én képességem, nem a te képességed, 

nem mások képessége, hanem Isten képessége rajtunk, amit Isten ránk bízott, hogy használjuk a 

gyülekezet építésére. Oda is lapozom egy pillanatra a Bibliámat az Efézusi levél 4. részéhez és ezt 

fölolvasom, mert nagyon fontos, hogy Isten azt akarja, hogy te növekedjél, gyarapodjál, hogy gyü-
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mölcsöző életet éljél. Mindegyikünk életében ezt akarja, hogy ezek megtörténjenek. Nézzük csak, 

hogy a szolgálati ajándékokról mit ír: 

Efézus 4,8–9. 11–13.  

8. Ezért mondja az Írás: Fölmenvén a magasságba, foglyokat vitt fogva, és adott ajándékokat 

az embereknek. 

Ajándékokat. Ezek nem gyümölcsök, hanem ajándékok.  

9. Az pedig, hogy fölment, mit jelentene mást, mint hogy előbb le is szállott a föld alsóbb 

részeire? 

11. És Ő adott némelyeket apostolokul, némelyeket prófétákul, némelyeket evangélistákul, 

némelyeket pedig pásztorokul és tanítókul: 

12. Szolgálat munkájára tökéletesítve a szenteket, a Krisztus Testének építésére: 

A 12-es vers írja, amely talán fontosabb mindegyiknél, hogy a szolgálat munkájára vannak ezek 

az ajándékok, hogy ebben a növekedési folyamatban Isten Szelleme által, Isten ajándékai által 

közreműködjenek. Amikor Pál azt mondta: Kicsoda Pál? Kicsoda Apollós? Csak szolgák – azt mondja. 

Ma sokan ezt rangokként meg címeknek ítélik meg. Tehát Isten nem azért adta nekünk ezeket az 

ajándékokat, hogy keresztény sztárokat neveljen, hanem pontosan azért adta, hogy használjuk arra, hogy 

épülni tudjunk, mindannyian a személyes hívő életünkben az elvetett romolhatatlan magot öntözzük, 

locsoljuk.  

Ha bajba kerülünk, akkor akár az ajándékok által Isten kiment bennünket betegségből, vagy a-

nyagi áldások jönnek az életünkbe. Egyébként ez is: kérek imádságot, hogy ki tudjam fizetni a vil-

lanyszámlámat! Imádkozhatok érted, amennyit akarod, de ha eddig is megakadályoztad azt, hogy 

gyarapodjál, akkor imádkozhatunk akármennyit. Nem kell imádkozni sem ezért, mert a gyarapodás 

benne van a magban, de ha lefojtod a magot, vagy ha el sem vetsz magot ezen a területen, akkor 

hogyan akarod, hogy gyümölcsöt hozzon? Tehát ez a terület is így működik. Isten országában min-

den magról működik és ha vannak gyümölcsök, vagy vannak olyan termések, olyan gyümölcsök az 

életünkben, akkor ne Istent okoljuk, hanem kérdezzük meg magunktól vagy lapozzunk a me-

móriánkban, hogy milyen magokat vetettünk el? Vetettünk-e olyan magot az életünkbe, aminek 

lehetnek jó gyümölcsei, vagy csak rossz magokat vetettünk? Vagy hagytuk, hogy az a rossz mag 

fölnövekedjen? Vagy ha csak a rossz magokat locsoltuk meg és a jó magokat meg hagytuk ki-

száradni, akkor sem lesznek jó gyümölcsök. Tehát ezek nagyon fontos dolgok.  

13. Míg eljutunk mindnyájan az Isten Fiában való hitnek és az Ő megismerésének egységére, 

érett férfiúságra, a Krisztus teljességével ékeskedő kornak mértékére, 

Amíg a fa föl nem nő, amíg meg nem érik, addig nem lesz rajta gyümölcs. Legalábbis annyira 

megnő, hogy tudjon gyümölcsöt teremni és már jönnek rajta a pici kis gyümölcsök, akár egy fiatal 

fán. Mondják, hogy megmutatta a termését. Igen, a fa megmutatja a termését, jönnek az első gyümölcsök, 

jönnek az első eredmények, de az a magból fakad és a magból jön elő.  

Filippi 1,21–24. 

21. Mert nékem az élet Krisztus, és a meghalás nyereség. 

22. De ha e testben való életem munkámat gyümölcsözteti: hogy melyiket válasszam, meg 

sem mondhatom. 

Pál apostol hozzáállását érdemes megnézni. Azt mondja, hogy neki személy szerint sokkal jobb 

lenne, ha már az Úrral lenne, de szeretné az életét gyümölcsözővé tenni, hogy mások épüljenek az ő 

szolgálatából.  

23. Mert szorongattatom e kettő között, kívánván elköltözni és a Krisztussal lenni; mert ez 

sokkal inkább jobb; 

24. De e testben megmaradnom szükségesebb tiérettetek. 

Pál nagyon elkötelezett volt, hogy táplálja a nyájat, hogy tudjon épülni a nyáj általa. A Máté 13-

ban Jézus egymás után hét példabeszédet mond el. A 12. fejezetben olvassuk azt, hogy a farizeusok 

megbotránkoznak, mert egy süketnéma szellemet kiűzött az egyik emberből, és miután az a szellem 

kiment belőle, Jézust megvádolták azzal, hogy Belzebub erejével űzi ki a szellemeket. Jézus ekkor 
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mondta azt, hogy minden bűn megbocsáttatik, de a Szent Szellem káromlása nem. Jézus innentől 

kezdve példázatokban beszélt.  

A 13. fejezettől olvasunk hét példázatot a Máté evangéliumában. Itt beszél a magvetés tör-

ténetéről, nagyon sokszor végigvettük ezt, de nézzük meg. Jézus elmondja ebben, hogy a jó magot 

az embernek Fia veti. Tehát Jézus, úgy nevezi a Biblia, hogy mag. Ésaiásban olvastuk, hogy el fog 

jönni a mag. A mag nem más, mint Jézus. Sőt, a bűnbeesés után olvassuk, hogy az asszony magva a 

kígyó fejére tapos és te annak a sarkát mardosod – mondta Isten a kígyónak a bűnbeesés után. Tehát 

Jézus maga a jó mag. Azt mondja, hogy aki a jó magot veti, az az embernek Fia.  

Máté 13,37–38. 

37. Ő pedig felelvén monda nékik: Aki a jó magot veti, az az embernek Fia; 

38. A szántóföld pedig a világ; a jó mag az Isten országának fiai; a konkoly pedig a gonosznak 

fiai. 

Itt a konkoly történetét magyarázza el Jézus. Tehát láttunk itt is két magot. Előtte a magvető tör-

ténetét mondja el az Úr a négyfajta magról, hogy van, amelyik az útfélre esik. Amikor hirdetjük az 

Igét, amikor a jó magot el akarjuk vetni az ő életébe, akkor ő ezt félredobja, félrelöki, nem fogadja – 

az útfélre esik. Aztán van, hogy a köves helyre esik, hogy pici a gyökere, nem tud felnövekedni, nem 

tud abból fa lenni, nem tud abból gyümölcs teremni soha. Aztán ha a bogáncsok közé esik, akkor a 

bogáncsok nyomják el a jó magot. Ez pedig a világ, a világi gondok, a gazdagság csalárdsága. 

Valamelyik mag pedig beleesik a talajába és hoz termést. Harmincannyit, hatvanannyit, százannyit 

hoz, mert a mag természetében benne van a gyarapodás, a sokasodás. Egy ilyen kicsi mag és mennyi 

gyümölcsöt hoz! Mert ez benne van a magban, és az Isten Igéjében szintén benne van a sokasodás 

és benne van a gyarapodás is. De mi történt? Van egy másik magvető is. Az a magvető, aki vet a 

világba, az ördög. Ezt Jézus el is mondja, ugyanitt a 24-től. 

Máté 13,24-26. 

24. Más példázatot is adott eléjük, mondván: Hasonlatos a mennyeknek országa az 

emberhez, aki az ő földjébe jó magot vetett;  

25. De mikor az emberek alusznak vala, eljött az ő ellensége, és konkolyt vetett a búza közé, 

és elméne.  

Itt egy példát mondott el Jézus, hogy elvetette a gazda a jó magot, de jött az ellenség és teleszórta a 

földet rossz maggal. 

26. Mikor pedig felnevekedék a vetés, és gyümölcsöt termett, akkor meglátszék a konkoly is. 

Ez a nagy csapda ebbe az egészbe, hogy amikor el van vetve, még nem látszik semmi. A mi hívő 

életünkben is ugyanez van, hogy elvetjük a jó magot, olvassuk Isten Igéjét, de a jó mag közé vet-

hetünk sajnos konkolyt is. Ezért fontos, hogy a tiszta búza, a tiszta hamisítatlan tej után vá-

gyakozzunk. Ezért fontos az, hogy a hamisítatlan Igét olvassuk, hogy a jó maggal tápláljuk ma-

gunkat, mert ez fog jó gyümölcsöt hozni. A pletykák, a rágalmazások, a viszályok, a békétlenségek 

és lehetne sorolni, ezek is magok. Ezek is ki fognak kelni előbb-utóbb. Van az a mondás, hogy aki 

szelet vet, vihart arat. Tehát vannak rossz vetések is, ezt Jézus itt elmagyarázza. A gyümölcsökig 

lehet, hogy igazából nem is nagyon lehet megkülönböztetni. Ha ránézel egy búzatáblára, amíg nem 

érett be, addig nem nagyon tudod a konkolyt megkülönböztetni az igazi búzától. Ugyanúgy néz ki 

külsőleg, csak a terméséről, gyümölcséről meg lehet ismerni. Jézus beszél erről itt a zsidóknak. Egy 

olyan korszakról beszél Isten Királyságában, amikor Jézus keresztre feszítése és második eljövetele 

között is a konkoly együtt nő a tiszta búzával. Tehát a hívőkkel együtt ott vannak kint a világban a 

pogányok. Igen, ebben a közegben kell nekünk élni. Sőt, hívők is befogadhatnak rossz magokat. 

Amikor nem Isten Igéje szerinti magokat fogadnak be. A búza és a konkoly a Krisztus két eljövetele 

közötti időszakban az élő hitűek és a pogányok közötti különbségekről beszél. A végén el fog jönni 

az aratás, föl fog nőni mindegyik mag és a konkolyt megégetik, ahogy írja az Írás. A 2Timótheus 

2,16 arról szól, hogy ezek is rossz magok.  
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2Timótheus 2,16. 

16. A közönséges, üres lármákat pedig kerüld, mert mind nagyobb istentelenségre növekednek.  

Mi történik az üres lármákkal, az üres pletykákkal, az egymásra mutogatással, a viszálykodással? 

Az is fel fog nőni, és egyre nagyobb istentelenségre növekszik. Ha valaki a gyűlölet magjait veti el, 

az is föl fog növekedni. Mi a szeretet magjait hintjük, Isten Igéit hintjük, Isten maga a szeretet. A-

mikor fölnőnek ezek a gyümölcsfák, akkor aratjuk a gyümölcsöt. A jó gyümölcsöt is, meg a rossz 

gyümölcsöt is le fogjuk aratni.  

A Máté azt mondja, hogy amikor alszanak az emberek, akkor jött el az ellenség. Nagyon sokan 

kiszáradnak, itt a locsolásról meg az öntözésről van szó. Elindulnak jól a keresztényi úton és nincs 

öntözés. Sokan a sivatagba kerülnek és kiszáradnak, így nem tudnak növekedni. Van, hogy ta-

lálkozunk emberekkel, már nem járt a gyülekezetbe tíz éve és ugyanolyan, mint amikor elment. Hol 

növekedett volna? Mitől növekedett volna? Isten adott egy helyet, ahol tudunk növekedni. Talajt. 

Isten elhelyezte a tagokat a testben. Ha nincsenek a tagok a testben – a szolgálati ajándékokat szin-

tén a testben helyezte el Isten –, akkor ki fognak száradni előbb utóbb. Előbb-utóbb gyümölcstelen 

lesz az életük. Amíg alszanak, amíg nem locsolják, meg ha nem figyelünk oda, kiszáradnak, mert 

azt mondja, legyünk éberek. Az ellenség akar viszályokat hozni, az ellenség meg akar bot-

ránkoztatni téged, az ellenség le akar venni téged az élő Igéről. Az ellenség azt akarja, hogy ne 

hallgasd Isten Igéjét, hogy ne táplálkozzál, hogy ne kapjál locsolást, hogy ne kapjál öntözést, ne 

növekedjél, hanem maradj meg olyannak, amilyen vagy.  

A mi sikerünk az, amikor felnövekedett hívők, felnövekedett keresztények vannak egy gyü-

lekezetben. Amikor mindenki eljut a jó és a rossz megkülönböztetésére és felismeri azt, hogy ha 

rossz magokat vet, akkor saját magának árt, mert rossz aratása, rossz gyümölcse lesz. Ennek sok 

köze van a kívánsághoz, sok mindenben kell az embernek megfegyelmeznie magát és önkorlátoznia 

magát, hogy jó eredményre jusson.  

A fiatalokkal is hasonló a helyzet. Sokkal jobb a haverokkal együtt lógni, mint iskolába járni, 

vagy egyetemre járni, vagy erőfeszítést hozni, hogy mondjuk, szerezzen egy jó szakmát, vagy 

diplomát. Igen ám, csak fog jönni az aratás, amikor majd el kell helyezkedni, akkor majd elmehet 

kapálni. Nem mintha ez alantas munka lenne, vagy olyan munka lenne, amit meg kellene vetni. 

Nyilván ennek a vetésnek is fog jönni az aratása. Amikor vetünk, akkor az lehet, hogy erőfeszítéssel 

jár. Amikor gondozni kell a növényt, igen, akkor az erőfeszítéssel jár, de lesz jó termésed. Az 

életünk minden területén így van ez. Amikor tanulmányozod az Igét, amikor gondolkodsz az Igén, 

amikor eljössz a gyülekezetbe azért, hogy táplálást kapjál, akkor is erőfeszítést teszel, valamit 

teszel. Befektetsz Isten országába, magot vetsz a saját életedbe. Lehet, hogy csak egy mondatot 

fogsz hallani, vagy lehet, hogy csak a harmadik vasárnap fogsz egy olyan mondatot hallani, ami 

meg fogja változtatni örökre az életedet. Ezért megéri! Megéri!  

Erőfeszítést kell hozni, mert az ellenség szintén veti a rossz magot. Ezeket a közönséges üres 

lármákat kerüld – azt mondja Pál Timótheusnak.  Ne a pletykákra figyelj, ne arra, hogy ki mit mon-

dott, hogy mondta. Persze, figyeljünk oda egymásra, de nem minden használ, és nem minden épít, 

azt mondja az Írás. 

Tehát még egyszer: mag nélkül nincs növekedés. A magot el kell vetnünk. Miért öntözzük a 

virágot? Azért, hogy ki ne száradjon. Ha az ember elfelejti megöntözni a virágot, akkor ott csúnya 

eredmények lesznek. Mondtam Dórikának is többször, hogy rám a művirágot bízza, mert ott van 

esély. Ha elfelejtem meglocsolni, akkor bizony nagyon szomorú képet tudnak mutatni. Ugyanez a 

helyzet velünk is, hogy mi is úgy nézhetünk ki, mint egy megöntözetlen virág, ha nem tápláljuk 

magunkat naponta Isten Igéjével. Folyamatosan kell tenni, mert egy idő után kiszárad. Az embernek 

a hívő élete ugyanígy van, hogy ki tud száradni. Reinhard Bonnke mondta egyszer, hogy valaki 

mondta neki, hogy kiégett a szolgálatban, azt mondta erre, á, az nem kiégett, hanem az kifagyott! 

Mert a szolgálat, Isten tüze olyan, mint a csipkebokor, ég, ég, ég, de az nem éget el. Tehát az nem 

égett el, hanem kifagyott. Miért? Mert elmaradt a táplálás, elmaradt az öntözés, elmaradtak azok a 

tápanyagok esetleg, amire szüksége van annak a növénynek.  
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Nekünk is szükségünk van Isten Igéjének a vitaminjaira. Folyamatosan növekedünk lépésről lé-

pésre és légy türelmes magadhoz. Egyikünk sem érte még el. Azt mondta Pál, hogy nem hiszem, 

hogy én már elértem volna, vagy, hogy tökéletes volnék. Nem, hanem növekedünk szépen együtt. 

Egyre többet tudunk meg Isten országáról. Nyilván a tapasztalataink is sokat segítenek. Mit ta-

pasztalunk meg mindig? Azt, hogy Isten Igéje igaz. Mindig ezt tapasztaljuk meg! Ha jó dolgok 

történnek, akkor is, ha rossz dolgok történnek, akkor is azt tapasztaljuk meg, hogy Isten Igéje az 

igaz. Mert az igazság! A hívők, ha nincsenek öntözve, akkor az a mag előbb utóbb kiszárad. Az a 

növény előbb utóbb kiszárad. Lehet, hogy az egyik területen virágzik. Láttatok-e olyan fát, hogy az 

egyik ága kezd elszáradni? Ott valami van, tápanyaghiány, valami megtámadta, valami ellenség. 

Lehet a hívő életünknek egy olyan része, amelyik már kezd elszáradni, ezért folyamatosan gondozni 

kell az Igét, folyamatosan ápolni kell, folyamatosan hallanunk kell, mert a hit hallásból, a hallás 

Isten Igéjéből van. Ésaiás is hozza ezt a példát, az Ésaiás 55,10-ben olvassuk: 

Ésaiás 55,10–11. 

10. Mert mint leszáll az eső és a hó az égből, és oda vissza nem tér, hanem megöntözi a földet, 

és termővé, gyümölcsözővé teszi azt, és magot ád a magvetőnek és kenyeret az éhezőnek:  

Isten kinek ad magot? A magvetőnek. Azért, hogy legyünk jó magvetők. Vessük el az Ő beszédét 

és minden területen vessünk jó magokat, ha jó dolgokat akarunk aratni.  

11. Így lesz az én Igém, amely számból kimegy, nem tér hozzám üresen, hanem megcselekszi, 

amit akarok, és gyümölcsöt terem ott, a hová küldöttem.  

Isten Igéje áldásokat terem! Mert jó mag! A jó mag jó gyümölcsöt fog teremni. Azt mondja Pál, 

az előbb már felolvastam, hogy én plántáltam, Apollós öntözött, de Isten adja a növekedést. Tehát 

amit aratni akarunk, azt kell elvetni. 

Galata 6,7. 

7. Ne tévelyegjetek, Isten nem csúfoltatik meg; mert amit vet az ember, azt is fogja aratni.  

Amit elvetettünk, azt fogjuk learatni. Ez a vetés és az aratás örök törvénye. Nagyon sokszor meg 

kell nézni, mert lehetséges, hogy nagyon sok jó magot elvetettél, de ha sok körülötte a gaz, akkor 

mit csinálsz a kis kertedben? Kihúzkodod a gazokat. Ugyanúgy nekünk is azt kell tenni, hogy a gaz 

dolgokat, a gazt, ami nem hasznos az életünkben, ki kell irtani. Mert valami vagy használ neked, 

vagy árt, és ami nincs a hasznodra, nincs a javadra, nincs az épülésedre, a növekedésedre és nem 

szolgálja az életedben a gyümölcstermést, azt le kell fojtani. Kihúzkodod a gyomokat a kertben, 

igaz? Ugyanúgy az életünkből is ki kell húzkodni a gyomokat. Az lehet, hogy Isten egyszerre nem 

minden rossz szokásunkat gyomlálja ki, hanem folyamatosan elhagyjuk ezeket. Mert nem az 

épülésünkre van, nem jó gyümölcsöt fog teremni. Isten nem csúfoltatik meg, mert amit vet az em-

ber, azt aratja is. Jó aratásokat akarunk? Hát persze! Növekedni szeretnénk? Gyarapodni szeretnénk? 

Épülni szeretnénk? Sokasodni szeretnénk? Jó emberi kapcsolatokat, jó családi kapcsolatokat akarunk? 

Jó munkahelyet? Jó közösséget? Ki az, aki nem ezt szeretné? Mindenki ezt szeretné!  

Azt akarod, hogy az emberek kedvesek legyenek veled a munkahelyen? Akkor ott kezdjed, hogy 

te milyen magokat vetettél el, amikor jól beszóltál a kollégádnak, jól megmondtad neki. És akkor 

nem is értem, miért nem kedvesek velem az emberek! Hát azért, mert valamit elvetettél. Azért, mert 

valamit tettél azért. Engem mindenki utál – mondja egyszer valaki. Hát, hogy téged mindenki utál-

jon, azért valamit tenni kell. Ahhoz el kell vetni valami olyan magot, amelyik ilyen gyümölcsöt te-

rem. Lehet, hogy nem nekik kellene megváltozniuk, hanem nekem. Mert a változás, az hol kez-

dődik? Nálam! Ez a baj az emberi kapcsolatokban. Ez a baj a házasságban, a családban, a kö-

zösségben, a munkahelyen, a gyülekezetben és lehetne sorolni. Mindenki a másikat akarja meg-

változtatni. De ami meg tudja változtatni a másikat, az a romolhatatlan mag, ami benne van. Nekem 

magamat kell megváltozni, ezzel tudok mit tenni. Múltkor imakérést olvastam, valaki írta, hogy 

változzon meg a férjem. Nem! Nekem kell megváltozni először. Tehát a változás nálam kezdődik. 

Amit elvetünk, azt le fogjuk aratni. A Galata 6,8. a következő igevers. 
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Galata 6,8. 

8. Mert aki vet az ő testének, a testből arat veszedelmet; aki pedig vet a Szellemnek, a 

Szellemből arat örök életet.  

Itt a dzoé szó szerepel, az isteni fajta élet. Ha vetünk a hústestből, vetünk az indulatainkból, az 

irigységből, patvarkodásból ‒ föl vannak sorolva a hústest cselekedetei a Galata 5-ben ‒, akkor a-

zokat fogjuk learatni. Erre nagyobb hangsúlyt, nagyobb nyomatékot, nagyobb figyelmet kell for-

dítanunk. A kegyelemben kell növekednünk és Jézus Krisztus megismerésében ‒ Pál apostol írja a 

levelében.  

A közösségi növekedés hogyan fog megtörténni? Úgy, ahogy az Ige írja az Apostolok cselekedetei 

6,7-ben. 

Apostolok cselekedetei 6,7. 

7. És az Isten Igéje növekedék; és sokasodék nagyon a tanítványok száma Jeruzsálemben; és 

a papok közül is nagyon sokan követték a hitet.  

Miért tudott ez megtörténni? Mert elvetették az Igét. Mi növekedett? Isten Igéje növekedett és Is-

ten Igéje megteremte a gyümölcsöt.  

Apostolok cselekedetei 12,24. 

24. Az Istennek Igéje pedig növekedik és terjed vala. 

Hálát adunk az Úrnak! Épülésre szolgál Isten Igéje, tehát a növekedés folyamata az épülés. A 

Róma 14,19. azt írja: 

Róma 14,19. 

19. Azért tehát törekedjünk azokra, amik a békességre és az egymás épülésére valók.  

Olyan dolgokat mondjunk a másiknak, ami őt építi, ami őt felépíti, ami segít neki az épülésben, 

nem pedig lerombolja. Ezt érdemes átgondolni, hogy amit mondunk a másiknak, amit teszünk a má-

sikért, az építi vagy rombolja őt. Ebben nagy felelősségünk van, és ez a közösségnek nagy hasznára 

van. Amikor a gyermekedet megfegyelmezed, az az épülésére, vagy a kárára van? Mert sok minden, 

ami nagyon jónak látszik, az nem biztos, hogy a gyermek épülését, a javát, a növekedését szolgálja, 

és nem jó gyümölcsök lesznek. Nem mindegy, hogy a gyerekekbe is mit vetünk el, vagy bárkibe, 

mert ott előbb-utóbb meg fog jönni az aratás. A Róma 15,1-ben mondja Pál apostol: 

Róma 15,1–2. 

1. Tartozunk pedig mi, az erősek, hogy az erőtlenek erőtlenségeit hordozzuk, és ne magunknak 

kedveskedjünk.  

Lehet, hogy valamiben előrébb vagy, mint a másik, de nem kell lekiabálni, hogy hát te még ezt 

sem tudod? Lehet, hogy most jött be a gyülekezetbe először. Tehát vannak, akik gyengébbek a hit-

ben, vannak, akik most kezdik, az első hitlépéseket teszik, és akkor nem szabad ezt mondanod, ne 

így csináld, ne úgy csináld! Nem biztos, hogy ez az épülésére lesz. Segítsünk a másiknak, hogy 

tudjon növekedni, épülni, osszuk meg az ismeretünket, de ne legyünk fölényesek, ne legyünk büsz-

kék, hogy mi már olyan okosak vagyunk. Ezt is nagyon gyakran megtapasztaljuk, hogy a harminc 

éves hitünket ráborítjuk egy olyan emberre, aki most jött be először és azt akarjuk, hogy ugyanazt 

higgye, amit mi, meg ugyanúgy. Te már harminc éve hallgatod az Igét, harminc éve növekszel, de 

egy újonnan bejött embertől nem várhatjuk el. Legyünk türelmesek, mert a magvető türelmesen 

várja, amíg a magból gyümölcs lesz. Nem lehet sürgetni a magot. Épülésre kell lennünk! 

2. Mindenikünk tudniillik az ő felebarátjának kedveskedjék annak javára, épülésére.  

Épülésére! Az nem azt jelenti, hogy helyesled, amit tesz. Vagy egyet kell érteni azzal, amit nem 

jól tesz, hanem tényleg segíteni kell, hogy épüljön, hogy a javát szolgálja. 

A szolgálati ajándékokról, már az előbb beszéltem. 

1Korinthus 14,3.  

3. Aki pedig prófétál, embereknek beszél épülésre, intésre és vigasztalásra.  

Épülésre! Ez is a gyümölcstermés része, hogy épüljünk. A prófécia tartalmaz intést is. Nem kár-

hoztatást, nem elítélést, nem törvényt. Tehát az beszél épülésre, intésre és vigasztalásra, Isten Szel-

leme által. Még a nyelveken szólás is itt az 1Korinthus 14,5-ben: 
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1Korinthus 14,5. 

5. Szeretném ugyan, ha mindnyájan szólnátok nyelveken, de méginkább, hogy prófétálnátok; 

mert nagyobb az, aki prófétál, mint az, aki nyelveken szól, kivéve, ha megmagyarázza, hogy a 

gyülekezet épüljön.  

Nagyon jó dolog, hogy imádkozunk nyelveken, nagyon hasznos dolog és kell is tennünk, de Pál 

apostol az 1Korinthus 14-ben elmagyarázza, hogy hogyan használjuk helyesen az ajándékainkat, 

hogy az mindenképpen az épülésünket és a növekedésünket szolgálja.  

1Korinthus 14,17. 

17. Mert jóllehet, te szépen mondasz áldást, de más nem épül abból.  

A korinthusi gyülekezetben csináltak olyat, hogy nyelveken imádkozták végig az egész alkalmat. 

De ha bejön egy idegen, akkor azt mondja Pál, hogy azt hiszik, hogy őrjöngtök, ez megbotránkoztatja 

a kívülállókat. Az ajándékainkat is bölcsen kell használnunk. A lényeg az, hogy minden az é-

pülésünket szolgálja. A Róma 8,26-ban van, hogy amikor kérnünk kell valamit és nem tudjuk, 

hogyan, akkor a Szellem van segítségére a mi esedezésünknek. Igenis épít bennünket a nyelveken 

szólás. Pál azt mondja, hogy én többet imádkozom nyelveken, mint ti összesen. Miért? Mert az 

önmagát építi, aki nyelveken szól. De ebben is ott van, hogy nem botránkoztatunk meg másokat. 

Pál azt mondja, hogy ha ott van a gyülekezet, és ha prédikálhatok, akkor inkább nem nyelveken 

fogok szólni, hanem értelemmel, hogy mindenki megértse, kivéve akkor, ha van egy magyarázó, aki 

megmagyarázza, hogy abból a gyülekezet tudjon épülni. Ezt is gyönyörűen elmagyarázza. 

Júdás 1,20. 

 20. Ti pedig szeretteim, épülvén a ti szentséges hitetekben, imádkozván Szent Szellem által,  

Hogyan tudunk épülni? Ha imádkozunk a Szent Szellem által. Az egyéni hívő életünket építi. 

Olvasunk sokszor igehelyeket, nem tudjuk. Elolvasok egy igeszakaszt, nem értek mindent, nem tu-

dok mindent. De ilyenkor nagyon egyszerű, imádkozhatunk nyelveken. Olvassunk el egy ige-

szakaszt és imádkozzunk nyelveken, hogy az Úr magyarázza meg, hiszen Isten Szellemétől ihletett 

az egész. Akkor Isten el tudja nekünk magyarázni, ad megértést. Ez nagyon sokat segít az egyéni 

hívő életünkben, ez is a gyarapodásunkat, az épülésünket szolgálja.   

Az 1Mózes 26-ban olvasunk Izsákról, itt az anyagi gyarapodásról beszél a Biblia. 

1Mózes 26,12‒13. 

12. És vete Izsák azon a földön, és lett néki abban az esztendőben száz annyira, mert megáldá 

őt az Úr.  

Azt tette, amit Isten mondott. Előtte azt mondta, hogy ne menjen oda, utána meg azt, hogy 

maradjon ott, azon a helyen és vessen azon a száraz helyen. Megtette, és Isten megáldotta.  

13. És gyarapodék az a férfiú, és elébb-elébb megy vala a gyarapodásban, mígnem igen naggyá 

lett.  

Ha azt tesszük, amit Isten mond. Példabeszédek 21,5. 

Példabeszédek 21,5. 

5. A szorgalmatosnak igyekezete csak gyarapodásra van; valaki pedig hirtelenkedik, csak 

szükségre jut.  

Nagyon nagy igazságok ezek az Igében! Megvannak a növekedés módjai, záró Ige és abba is 

hagytam, mert az időmet elhasználtam.  

Jeremiás 17,5–8. 

5. Ezt mondja az Úr: Átkozott az a férfi, a ki emberben bízik és testbe helyezi erejét, az Úrtól 

pedig eltávozott az ő szíve!  

6. Mert olyanná lesz, mint a hangafa a pusztában, és nem látja, hogy jó következik, hanem 

szárazságban lakik a sivatagban, a sovány és lakhatatlan földön.  

Ez az, amikor az ember kiszárad, amikor az elvetett mag kiszárad. Amikor szárazság van.  

7. Áldott az a férfi, aki az Úrban bízik, és a kinek bizodalma az Úr;  
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8. Mert olyanná lesz, mint a víz mellé ültetett fa, a mely a folyó felé bocsátja gyökereit, és 

nem fél, ha hőség következik, és a levele zöld marad; és a száraz esztendőben nem retteg, sem a 

gyümölcsözéstől meg nem szűnik.  

Ámen! Köszönjük az Úr Igéjét! Hálát adunk Neki! Dicsérjük az Urat! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 

 

 

 


